
رئیــس ســازمان اداری و اســتخدامی در 
بخشنامه ای، خواستار تعیین تکلیف بازنشستگی 

کارمندان با ۳۰ و ۳۵ سال سابقه شد.
جمشید انصاری در بخشنامه ای به دستگاههای 
اجرایی، با اشاره به ضرورت کاهش حجم و اندازه  
دولت و همچنین به منظــور ایجاد ظرفیت لازم 
برای اجرای تدابیر دولت مبنــی بر بهره گیری از 
توانمندیهای زنان و جوانان برای تصدی پستهای 
مدیریت حرفه ای و افزایش سهم و نقش آنان در 
مدیریت اجرایی کشــور بر اســاس بند الف ماده 
1۰۳ قانون مدیریت خدمات کشــوری که تأکید 
دارد "دســتگاه های اجرایــی می توانند کارمند 
خود را با حداقل ۳۰ســال ســابقه خدمت برای 

مشاغل غیر تخصصی و ۳۵ ســال برای مشاغل 
تخصصی با تحصیلات کارشناســی ارشد و بالاتر 
با درخواســت کارمند برای ســنوات بعد از ۳۰ 
سال بازنشســته نمایند" مقتضی است ترتیبی 
اتخاذ شــود تا با اســتفاده از اختیارات حاصل از 
بند مذکور نسبت به بازنشسته نمودن کارمندان 
دارای مدرک تحصیلی کارشناسی و پایین تر در 
مشاغل تخصصی و غیر تخصصی با ۳۰ سال سابقه 
خدمت دولتی و با هر سنی و نیز دارندگان مدرک 
تحصیلی کارشناســی ارشــد و بالاتر با ۳۰ سال 
سابقه خدمت دولتی در صورت تقاضای ذینفعان 
و ۳۵ سال سابقه خدمت دولتی و با هر سنی اقدام 
لازم  معمول و سپس  شــماره مستخدم آنان در 

ســامانه کارمند ایران ابطال گردد.گفتنی است، 
شاه نظری، رئیس امور مدیریت مشاغل و نظام های 
پرداخت سازمان اداری و استخدامی کشور در این 
باره گفت: در این بخشــنامه در حقیقت اختیار 
دستگاه را به دســتگاه یادآوری می کنیم؛ به طور 
مثال وقتی یــک کارمند با مدرک لیســانس بر 
اساس ماده 1۰۳ قانون خدمات کشوری می تواند 
تا ۳۰ سال خدمت نماید و دستگاه الزامی به ادامه 

خدمت این گونه افراد ندارد.
سازمان اداری و اســتخدامی کشور متولی نظام 
اداری اســت و این بخشــنامه نیز در راســتای 
سیاست های دولت بوده و برای کلیه دستگاه های 

اجرایی الزامی است.

پس از سال ها رشد بالای هفت درصد، هند اکنون 
با رشد پنج درصدی مواجه خواهد شد.

به گزارش ایسنا، موسســه رتبه بندی " مودی" 
در گزارش جدید خود اعلام کــرد که با توجه به 
کند شدن روند اشتغال زایی در هند، پیش بینی 
خود از رشــد اقتصادی این کشور در سال جاری 
میلادی را به تنها ۵.۶ درصد کاهش داده است. هر 
چند رشد اقتصادی هند در سال ۲۰۲۰ و ۲۰۲1 
مجددا شــتاب می گیرد و به ۶.۶ درصد در سال 
۲۰۲۰ و ۶.۷ درصد در سال ۲۰۲1 افزایش پیدا 
خواهد کرد اما کماکان رشد اقتصادی در سطح 
کمتر از محدوده هفت درصدی سال های گذشته 

باقی خواهد ماند.

از اواسط ســال ۲۰1۸ که رشــد اقتصادی هند به 
هشت درصد رسید، شتاب حرکت اقتصاد این کشور 
بسیار آهسته شده است؛ به گونه ای که در سه ماهه 
دوم سال ۲۰1۹ رشد اقتصادی به تنها پنج درصد و 
در سه ماهه سوم به تنها ۴.۵ درصد رسید که پایین 

ترین رشد یک دهه اخیر محسوب می شود.
به گفته مودی، کاهش مصرف که بخشــی از آن 
به کاهش رشد دســتمزدها بر می گردد از جمله 
دلایل اصلی کاهش رشــد اقتصــادی هند بوده 
است. از سوی دیگر دولت با کاهش مالیات شرکت 
ها منابع مالی کمتــری برای ســرمایه گذاری 
روی زیر ســاخت ها در اختیار دارد و بخش های 
کلیدی اقتصاد نظیر خودروسازی و گردشگری 

با مشکلات زیادی مواجهند. از سوی دیگر بانک 
مرکزی هند ناچار شده است به جمع بانک هایی 
بپیوندد که نرخ بهره را کاهش داده اند و این مساله 
بحران بدهی را تشدید کرده است. از سوی دیگر 
فروش بخش خرده فروشی در ماه سپتامبر ۲۲.۹۵ 
دصرد کمتر از رقم مشابه سال قبل بوده است و 
این برای اقتصاد هند خبر بســیار بدی محسوب 

می شود.
طبق اعلام موسســه رتبه بندی مودی، کاهش 
رشد اقتصادی به طرز محسوسی بر عملکرد بخش 
بازرگانی هند نیز اثر گذاشته است و شبکه بانکی را 
برای استفاده از منابعش به منظور تقویت رشد در 

میان مدت با مشکل مواجه کرده است.

فرانسه در روز جمعه گوگل را 1۵۰ میلیون یورو )1۶۸ 
میلیون دلار( به خاطر سوء اســتفاده از قدرتش در 
برخورد با تبلیغات کنندگان جریمه کرد و اعلام کرد 
این شرکت قوانین مبهمی دارد و آنها را به خواست 

خود تغییر میدهد.
روز به روز بازرســی ها در مورد فعالیت های تجاری 
شرکت گوگل در دو طرف اقیانوس اطلس افزایش می 
یابد.گوگل اعلام کرد که درخواست استیناف میدهد.

 تحقیقات فرانســه که به دنبال شــکایت شرکت 
فرانسوی گیبمدیا آغاز شــده بود، چهار سال طول 
کشید. این شرکت یک ســری از وب سایتهای ارائه 
دهنده پیش بینی وضع هوا، اطلاعات شرکتی و کتاب 

های راهنما را مدیریت می کند.
گیبمدیا گوگل را متهم به بستن حساب »گوگل ادز« 
آن بدون اطلاع قبلی کرده است. هیئت نظارتی فرانسه 
اعلام کرد گوگل با تغییر اختیاری قوانین خود از قدرت 

خود در بازار سوء استفاده کرده است.
 فرانســه اعلام کرد گوگل در مــورد تعیین قوانین 

»گوگل ادز« قابل پیش بینی و هدفمند نیست.  گوگل 
با دارا بودن حدود ۹۰ درصد ســهم بازار در تجارت 
آنلاین، مسئولیت دارد دسترسی عادلانه ای به گوگل 

ادز فراهم کند.
»  یکی از بزرگترین اصول قانون رقابت این است که 

قدرت زیاد مسئولیت زیاد هم به دنبال دارد«.
 گوگل اعلام کرد دلیل بستن حساب گیبمدیا این بوده 
که این شرکت برای وب سایت هایی تبلیغ می کرده 
که مردم را فریب می دادند برای خدماتی که صورت 
حساب های نا مشخصی دارند پرداخت داشته باشند.

 گوگل طی بیانیه ای اعلام کرد:» ما این نوع تبلیغات را 
در سیستم خود نمی خواهیم بنابراین حساب گیبمدیا 
را بســتیم و درآمد تبلیغاتی آن را برای حفاظت از 

مشتریان از دست دادیم«.
 هیئــت نظارت بــر حفاظت اطلاعات فرانســه در 
ژانویه گوگل را ۵۰ میلیــون یورو برای نقض قوانین 
 حریم خصوصــی آنلایــن اتحادیه اروپــا جریمه 

کرده بود.

مشاغل خدمات تجاری، تعمیراتی، خدمات مربوط 
به غذا و محل اقامت تا سال ۲۰۲۵ پیشران اشتغال 

کشورها خواهد بود.
مشاغل آینده در کدام بخش خواهند بود؟ سازمان 
جهانی کار با توجه به روند فعلی بازار کار، پاسخ این 

سوال را در بخش خدمات می داند.
بخش خدمــات از اوایل ســال ۲۰۰۰ به بزرگترین 
کارفرمای جهان تبدیل شــد و حــالا ۴۹ درصد از 

اشتغال جهانی در این بخش است.
سهم مردمی که در بخش خدمات کار می کنند، از ۲۶ 
درصد در کشورهایی با درآمد پایین تا ۷۵ درصد در 

کشورهایی با درآمد بالا متفاوت است.
از سال 1۹۹۷ تاکنون، مشاغل خدماتی در بازار)بخش 
خصوصی( در کشورهایی با درآمد بالاتر از متوسط دو 

برابر شده است.
عمده فروشی، خرده فروشــی و خدمات تعمیراتی 
از ســال ۲۰1۷ تا ۲۰۲۵ پیشران توسعه اشتغال در 
کشورهای در حال توسعه هستند. در کشورهایی با 

درآمد متوسط و کشورهای توسعه یافته نیز انتظار 
می رود که مشــاغل در بنگاه های معاملات املاک و 

خدمات تجاری رشد کنند.
همچنین بر اساس آمار سازمان جهانی کار، مشاغل 
مربوط بــه محل اقامــت و خدمات غذایــی نیز در 

همه جای جهان رشد خواهد کرد.
در ســطح جهان، زنان با ۵۵ درصد ســهمی بالاتر 
از مردان در بخش خدمــات دارند. امــا در نگاهی 
کلی، مشارکت نیروی کار زنان در سال ۲۰1۸ تنها 
۴۸ درصد بوده اســت در حالیکه مردان ۷۵ درصد 

مشارکت اقتصادی داشته اند.
براساس تغییر الگوی اشــتغال را برای زنان و مردان 
نرخ اشتغال زنان در بخش خدمات، در سال 1۹۹1، 
۳۲ درصد بوده و در سال ۲۰1۸ به حدود ۵۶ درصد 
رسیده است. اما از طرف مقابل، اشتغال زنان در بخش 
صنعت کم شده است. در سال 1۹۹1، 1۸.۷ درصد از 
زنان کارهای صنعتی انجام می دادند که حالا میزان 

آن به 1۶.۶ درصد رسیده است.

ایتالیا پایین ترین نــرخ تورم اتحادیه اروپــا را در ماه 
نوامبر داشته است. به گزارش مرکز آمار اتحادیه اروپا، 
متوسط نرخ تورم در 1۹ کشور عضو منطقه یورو در 
1۲ماه منتهی به نوامبر با ۰.۳ درصد افزایش نسبت 
به رقم مشابه منتهی به ماه قبل به یک درصد رسید 
تا نرخ تورم هنوز در فاصله زیادی از سطح دو درصدی 
هدف گذاری شده توسط بانک مرکزی این منطقه باقی 
بماند. همچنین متوسط نرخ تورم در 1۲ ماه منتهی 
به نوامبر در ۲۸ کشــور عضو اتحادیه اروپا 1.۳ درصد 
اندازه گیری شده که ۰.۲ درصد بیشتر از رقم ثبت شده 

ماه قبل بوده است.
در ماه نوامبر، بخش خدمات بــا تورم ۰.۸۲ درصدی 
پیشتاز گروه های مختلف بوده است و غذا و نوشیدنی با 
۰.۳۳ درصد در رده بعدی قرار دارد. از سوی دیگر انرژی 
با تورم منفی ۰.۳۳ درصدی بیشترین تاثیر را در کاهش 
تورم ماه نوامبر داشته است. تورم کالاهای صنعتی نیز 

طی این مدت ۰.1 درصد بوده است.
بانک مرکزی اروپا برای پیشبرد اهداف خود دستیابی 

به تورم دو درصدی را هدفگذاری کرده و باقی ماندن 
تورم در چنین سطحی کار کریستین لاگارد، رئیس 
جدید این بانک را دشــوار خواهد ساخت. قرار است 
بانک مرکزی اروپا در هر مــاه ۲۰ میلیارد یورو اوراق 
قرضه دولتی را خریداری کند تا راه را برای تقویت رشد 
اقتصادی در سطح منطقه یورو هموار کند. این بسته 
فرا تر از حد انتظار، احتمــالا بانک های مرکزی ژاپن 
و آمریکا را نیز مجبور خواهد کرد که سیاســت های 
مشــابهی را در پیش گیرند. در بین کشورهای عضو 
منطقه یورو، بالاترین تورم مربوط بــه رومانی با ۳.۸ 
درصد بوده است و پس از این کشورها نیز مجارستان با 
۳.۴ درصد و اسلواکی با ۳.۲ درصد قرار دارند. از طرف 
دیگر کمترین تورم ثبت شده مربوط به ایتالیاو پرتغال 
با ۰.۲ درصد بوده است و پس از این دو کشور، بلژیک 
با ۰.۴ درصد و یونان و اسپانیا با ۰.۵ درصد قرار دارند. 
در بین دیگر کشورهای اروپایی نیز نرخ تورم در آلمان، 
اتریش و فرانسه 1.۲ درصد، انگلیس 1.۵ درصد، سوئد 

1.۸ درصد و هلند ۲.۶ درصد اندازه گیری شده است.

کارشناســان  کیتکونیــوز  هفتگــی  نظرســنجی  در 
وال اســتریت پیــش بینــی کردند قیمــت طــلا در طول 
معاملات آرام کریســمس بــالا رفته یــا ثابــت می ماند در 
 حالی که ســرمایه گذاران به رشــد قیمت این فلز ارزشمند 

خوش بین بودند.
به گزارش ایســنا، در نظرســنجی هفته جــاری کیتکونیوز 
از تحلیلگــران وال اســتریت، 1۷ نفــر شــرکت کردند که 
از میــان آنهــا ۹ نفر معــادل ۵۳ درصــد افزایــش قیمت 
طلا و هفت نفــر معــادل ۴1 درصد کاهش قیمــت را پیش 
 بینی کردند و بــه همین تعــداد نظری دربــاره روند قیمت 

طلا نداشتند.

در ایــن بین، ۶۷۷ نفر در نظرســنجی آنلایــن کیتکونیوز از 
سرمایه گذاران شرکت کردند که از میان آنها، ۳۸۳ نفر معادل 
۵۷ درصد افزایش و 1۵۶ نفر معادل ۲۳ درصد کاهش قیمت 
طلا را پیش بینی کردند و 1۳۸ نفر معادل ۲۰ درصد هم نظری 

نداشتند.
برای هفته گذشــته تحلیلگران وال اســتریت دربــاره روند 
قیمت طلا به اکثریت نرسیدند اما اکثر سرمایه گذاران انتظار 
افزایش قیمتها را داشــتند. بهای هر اونــس طلا در معاملات 
روز جمعه بازار آتی آمریکا ســه دلار و ۵۰ ســنت معادل ۰.۲ 
درصد کاهش یافت و در 1۴۸۰ دلار و ۹۰ ســنت بسته شد و 
برای کل هفته ۰.۸ درصد افزایش به ثبت رساند. رشد قیمت 

 طلا از ابتدای ســال ۲۰1۹ تاکنون بــه 1۲.۶  درصد محدود 
شده است.

رشد قیمت طلا که در شرایط بی ثباتی اقتصادی و سیاسی به 
پناه گاه مطمئن سرمایه تبدیل می شود از ابتدای امسال تاکنون 
عمدتا تحت تاثیر جنگ تجاری آمریکا و چین و تاثیر منفی آن 
بر رشد اقتصاد جهانی بوده اما عامل اصلی تاثیرگذار بر بازارهای 
طلا، کاهش ریسک جنگ تجاری با اعلام فاز اول توافق تجاری 

میان این دو کشور بوده است.
جان ویر، یکی از مدیران شرکت والش تردینگ به کیتکونیوز 
گفت: من اندکی بــه افزایش قیمت طلا خوش بین هســتم 
زیرا احتمال دارد بازارهای ســهام در روزهای پایانی ســال با 

سودگیری معامله گران روبرو شــوند و این اتفاق از قیمت طلا 
پشتیبانی خواهد کرد.

آدریان دی، مدیرعامل شــرکت مدیریت دارایی آدریان دی 
پیش بینی کرد طلا بالا مــی رود اما در هفتــه پیش رو روند 

افزایشی طلا اندک خواهد بود.
باب هابرکورن، کارگزار ارشد کالا در شرکت "آر جی او فیوچرز" 
اظهار کرد که طلا به کمک دلار ضعیف رشد می کند اما طلا بر 
مبنای روند فصلی تمایل دارد در فاصله اکنون تا پایان ژانویه 

رشد کند.
جیــم ویــکاف، تحلیلگر فنــی ارشــد کیتکونیــوز گفت: 
طلا بالاتــر خواهد رفــت و اگرچــه در عرصــه ژئوپلیتیکی 

 فعــلا اوضــاع آرام اســت امــا ایــن وضعیــت طولانــی 
نخواهد شد.

فیلیپ فلاین، تحلیلگر ارشد بازار در گروه پرایس فیوچرز در 
میان کسانی بود که ثابت ماندن قیمتها را پیش بینی کرد و در 
این باره گفت: طلا در نقره در ایام تعطیلات در بازه محدودی 

نوسان خواهند شد.
چارلی ندوس، استراتژیست ارشد بازار در گروه لاسال فیوچرز 
هم با اشاره به این که میانگین قیمت ۵۰ روزه معاملات آتی طلا 
حدود 1۴۸۴ دلار و میانگین قیمت ۲۰ روزه 1۴۷۳ دلار است 
و این فلز در پنج روز گذشته بین این دو محدوده نوسان داشته 

است، پیش بینی کرد قیمت طلا ثابت خواهد ماند.

ششمین  اقتصاد بزرگ  جهان  افت کردشرایط جدید بازنشستگی کارمندان دولت

مقایسه نرخ تورم کشورهای  اروپاییکار  در چه بخشی پیدا  می شود؟فرانسه گوگل را  ۱۵۰ میلیون یورو جریمه کرد
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بازار پرسود دلالان  در زمان قطع اینترنت
دلالی  زیرزمینی 
اینترنت   بین المللی

لاستیک های 
تاریخ گذشته  در  بازار 

کارشناسان نسبت به اشکالات ارزی بودجه 99 و تداوم ارز چند نرخی هشدار دادند

اصرار دولت  به  توزیع  رانت  ارزی
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امید  به خانه دار   شدن  در حومه
55  هزار نفر در  تهران  و  8 هزار  نفر در  البرز  ثبت نام  کردند 

ظرفیت   مسکن   ملی   در   شهر   پردیس   تهران   نیم  ساعته   پر  شد

بســترهای اینترنت داخلی باید در طول سال های 
گذشته فراهم می شد تا در شرایطی که دسترسی 
به اینترنت جهانی به هر دلیلی قطع می شود بتوانیم 
از اینترنت داخلی استفاده کنیم ولی در حال حاضر 
تجربه تلخی که هفته های گذشته در رابطه با قطعی 
اینترنت اتفاق افتاد نشان داد که در این راه و تحقق 
آن موفق نبوده ایم. بســیاری از فعالیت های کسب 
 و کارها، فعالیت های دانشگاهی و... مختل شد اما 
 نکته ای که قابل توجه است فعالیت بدون مشکل 
عده ای در فضای مجازی در زمان قطعی اینترنت بوده 
است. طیبه سیاوشی نماینده مردم تهران در مجلس 
این بی خبری مطلق را نوعی حکومت نظامی مدرن 

توصیف کرده و معتقد است...

لاســتیک هم مانند دیگر کالاهای مصرفی تاریخ 
انقضا دارد اما این موضوع در حالی مطرح می شود 
که گزارشاتی در رابطه با توزیع لاستیک های تاریخ 
انقضا گذشــته طی ماه های گذشــته منتشر می 
 شود و موج نگرانی ها را به خصوص برای دارندگان 
 ماشــین های ســنگین ایجــاد کرده اســت. در 
 دوره ای تامیــن لاســتیک هــای مــورد نیــاز 
کامیون داران و دارندگان ماشین های سنگین دچار 
مشکلات بسیاری شــد که همین امر به اعتصابات 
زیادی منجر شــد و گویی تنها راه مقابلــه با این 
اعتصابات فروختن لاستیک های منقضی در انبارها 
به این افراد بوده است. بنابراین لاستیک هایی که به 
دلیل نبود خریدار سال ها در انبار انباشت و منقضی 

شدند در این دوره به فروش رفتند...

نظرسنجی  کیتکونیوز  نشان  داد

امید  بازار  طلا  به افزایش قیمت  تا پایان  ۲۰۱۹
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با وجود پیشنهاد روحانی در کوالالامپور

ماینرها به حال  احتضار  افتاده اند

ایجاد  رمزارز   واحد  
کشورهای اسلامی  

قابل   اجرا  نیست

 API بهره برداری از فولاد
تختال های نفت و گاز ترش 

در فولاد مبارکه اصفهان 

سرمقاله

يادداشت

اثرات  تورمی 
ارز  چند نرخی

پیشنهاد  رمز ارز  واحد 
تبلیغاتی  است

با توجــه بــه اقداماتی که 
دولت هــا طی ســال های 
مختلف انجام داده اند،باید 
 گفــت دولــت قــادر به

 انجام هیچ یک از...

  سید رضی حاجی آقا میری، 
عضو اتاق بازرگانی تهران

  محمدرضا شرفي، مدير كارگروه ماينینگ انجمن بلاكچین
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اقتصاد2
ایران وجهان

روحانی:
بحث   مفصلی برای  شکستن 

تحریم ها  با  ژاپنی ها  داشتیم
حسن روحانی رئیس جمهور در بازگشت از 
سفر ژاپن گفت: شکستن تحریم های آمریکا 
یک کار ضروری، ملی و انقلابی است. او گفت: 
نظر ما نســبت به امنیت منطقه ثابت است 
معتقدیم امنیت منطقه باید توسط کشورهای 
آن تامین شــود بر همین مبنا هم طرح صلح 

هرمز را ارائه کردیم.
حسن روحانی رئیس جمهور در بازگشت از 
سفر ژاپن به تهران گفت: شکستن تحریم های 

آمریکا یک کار ضروری، ملی و انقلابی است.
روحانی افزود: در این زمینه بحث مفصلی با 
ژاپنی ها داشتیم، بنا شد رایزنی ها را در این 
زمینه ادامه دهیم.رییس جمهوری در پایان 
سفرش به دو کشور مالزی و ژاپن، گفت: نظر 
ما نسبت به امنیت منطقه ثابت است معتقدیم 
امنیت منطقه باید توسط کشورهای آن تامین 
شــود بر همین مبنا هم طــرح صلح هرمز را 
ارائه کردیم.حســن روحانی در بدو ورود به 
تهران در فرودگاه بین المللی مهرآباد گفت: 
اجلاس مالزی و کوآلالامپور شیوه نوینی برای 
اجتماع مسلمانان، متفکران اسلامی و سران 
کشــورهای اســلامی بود. این اجلاس برای 
توسعه و همکاری کشــورهای اسلامی برای 
دستیابی به توسعه مطلوبی بود.وی ادامه داد: 
متفکران اسلامی از هشــتاد کشور و دو هزار 
مهمان برای حضور در این اجلاس دعوت شده 
بودند. سران ایران، ترکیه و قطر در این اجلاس 
مهمان بودند که ماهاتیر محمد نخست وزیر 
مالزی نیز در آن حضور پیدا کرد.رییس جمهور 
با بیان اینکه بحث اجــلاس مالزی چگونگی 
دستیابی به توسعه در جهان اسلام بود، اظهار 
داشت: بعد از آن، جلسه مهمی از سران چهار 
کشور ایران، ترکیه، قطر و مالزی برگزار شد 
و نتایج خوبی برای همکاری چهار کشــور به 
دســت آمد. البته از دیگر کشــورها قرار شد 
برای توســعه و همکاری به ویــژه در زمینه 
فناوری های نو و همکاری های صنعتی دعوت 
شود.روحانی با بیان اینکه رابطه با مالزی برای 
ایران اهمیت دارد، تصریح کرد: خوشبختانه از 
ابتدای دولت یازدهم روابط دو کشور نسبت به 
قبل گرم تر و صمیمانه تر شد و بعد از روی کار 
آمدن ماهاتیر محمــد، این روابط صمیمی تر 
شد. در این مدت کوتاه سه تا چهار گفت وگو 

و بحث داشتیم.

رئیس اتاق بازرگانی ایران :
لایحــه   بودجــه  نگرانی ها را  

افزایش داد
رئیس اتاق بازرگانی ایران گفت: ما نگران سال 
۹۹ هستیم، چشــم انداز مثبتی را نمی بینیم 
و بودجه ای کــه به مجلس ارائه شــده نگرانی 
را چند برابــر می کند. بودجه  کشــور متعلق 
به شــرکت های دولتی، بانک ها و موسســات 
انتفاعی بوده، در حالی که درصد بالایی از آنها 
سال هاســت زیان می دهند.به گزارش ایسنا، 
غلامحسین شــافعی افزود: یکی از مشکلات 
بســیار بزرگی که هیچ فکری برای آن نشده، 
موضوع فرسودگی بسیار بالای ناوگان حمل و 
نقل ریلی و جاده ای ما است. ما زمانی درآمدهای 
رویایی داشتیم اما هیچ کار اساسی برای حمل 
و نقل و نوسازی ناوگان انجام ندادیم، اکنون نیز 
در بودجه به اولویت های پایین تر از حمل و نقل 
و ترانزیت توجه شده اما به آن اندازه به حمل و 
نقل توجه نشده است.وی افزود: این تصور وجود 
ندارد که هر نوع هزینه ای برای بخش حمل و 
نقل و ترانزیت کنیم یک سرمایه گذاری دارای 
درآمد با ارزش افزوده در کشور ایجاد می کند که 
تقریبا ناپیدا است. فعالیت اقتصادی در شرایط 
فعلی یکی گردشگری و دیگری ترانزیت است 
که باید در صدر فعالیت های دولت قرار گیرد و 
نسبت به ترمیم اشکالات آن اقدام شود که انجام 
نشده اســت. در بودجه به بخش حمل و نقل 
ریلی و ترانزیتی جفا شده است.تکیه بر فروعات 
مشکل ما را حل نخواهد کرد.وی با بیان اینکه ما 
نگران سال ۹۹ هستیم، عنوان کرد: چشم انداز 
مثبتی را نمی بینیم و بودجه ای که به مجلس 
ارائه شده نگرانی را چند برابر می کند. ۷۴ درصد 
بودجه  کشور متعلق به شــرکت های دولتی، 
بانک ها و موسسات انتفاعی بوده، در حالی که 
درصد بالایی از آنها سال هاست زیان می دهند. 
دست ما از دولت کوتاه است، امیدواریم مجلس 
به این پیشــنهادات در خصوص بودجه توجه 
کند و تغییــرات مثبتی در بودجه  کشــور به 

وجود آورد.

خبر

مهم ترین علــت مقاومت 
دولت در برابــر حذف ارز 
۴200 تومانــی تــرس از 
افزایش تورم است. در حالی 
که کارشناســان معتقدند 
خطرات این ارز به مراتب بیشــتر از ســودی است 
که دولت از بابت توزیع ایــن ارز برای کنترل تورم، 
عاید می شود. سوالی که در این خصوص قابل طرح 
اســت، این اســت که چرا دولت بر ارز چندنرخی 
اصرار می کند و آیــا اصلا توانی بــرای تک نرخی 
کردن ارز دارد؟ مســئله دیگر تحقق این اقدام در 
شرایط کنونی است. اینکه بخش خصوصی اصرار 
دارد ارز تک نرخی شــود، بر چه مبنایی است؟نرخ 
۸۵00 تومانی دلار برای تسویه حساب های نیمایی 
در لایحه بودجه ســال ۹۹ کل کشور در کنار دلار 
۴200 تومانی بــرای واردات کالاهای اولویت یک، 
نشــان از ارز چند نرخی دارد کــه مخاطرات آن از 

نگاه فعالان اقتصــادی برای اقتصاد کشــور، زیاد 
است. بعد از آن که جزئیات لایحه بودجه سال ۹۹ 
منتشر شــد، فعالان اقتصادی بابت ارز چند نرخی 
در بودجه به دولت هشــدار دادند.در همین رابطه 
رئیس اتاق تهران گفت: باید از دولت پرســید که 
نرخ ۸۵00 تومانی در نظر گرفته شــده در لایحه 

بودجه سال ۹۹ کل کشور، چه مبنایی داشته و بر 
چه اساسی محاســبات صورت گرفته که دولت به 
چنین رقمی رسیده است؛ این در شرایطی است که 
بررسی های ما نشان می دهد که در نظر گرفتن این 
نرخ دستوری در بودجه، به هیچ عنوان در اقتصاد 
عملیاتی نخواهد بود.به گفته وی نرخ ۸۵00 تومانی 

در نظر گرفته شده در لایحه بودجه، فاصله زیادی 
با نرخ بازار آزاد به وجود خواهــد آورد و بازار چند 
نرخی ایجاد خواهد کرد؛ بر همین اســاس فعالان 
اقتصادی ضمن مخالفت با این اشکالات موجود در 
بودجه، نامه نگاری هایی با مجلس خواهند داشت تا 
مجلس در زمان تصویب، جلوی عملیاتی شدن این 
تصمیمات را بگیرد.تاثیر ارز چند نرخی بر بازارها را 
سال گذشــته به طور ملموس شاهد بودیم. فاصله 
زیادی که بین نرخ ارز در بــازار آزاد با ارز نیمایی و 
همچنین ارز دولتی وجود داشت، نه تنها بازگشت 
ارز صادراتی را دشوار کرد، بلکه بساط رانت جویان 
را بیش از همیشه رونق داده بود. هر چند دولت اثر 
رانتی ارز چندنرخی را در بــازار دید، اما راهکاری 
برای آن در ســال آینده نیز تدارک ندیده است.به 
گفته مسئول کمیته ارزی اتاق بازرگانی ایران اصرار 
بر چند نرخی بودن قیمت ارز، حجم ارزی که وارد 
چرخه اقتصادی می شــود را کاهش داده و تجربه 
نیز این موضوع را تایید کرده و این نتیجه، یک امر 

واضح است.

سخنگوی ستاد حمایت معیشتی 
با بیان اینکه از بالغ بر ۶میلیون 
خانوار معتــرض، ۳میلیون نفر 
مجوز دسترســی بــه اطلاعات 
بانکی دادند، گفت: وســع مالی 
دریافت کنندگان کمک معیشتی هر ۶ ماه یکبار پایش می شود.
به گزارش مهر، حسین میرزایی  با بیان اینکه طی بازه زمانی 
سوم تا بیستم آذرماه که مهلت ثبت تقاضای معترضان دریافت 
حمایت معیشتی بود، در مجموع ۶ میلیون 2۶۳ هزار و ۸۶۱ 
درخواست ثبت شد که از این بین ۷۱.۸ درصد از سرپرستان 
خانواری که شــماره تلفن همراه به نام آنها بود، کد رهگیری 
دریافت کردند که معادل ۴ میلیون ۴۹۶ هزار و ۴۷2 سرپرست 
خانوار را شامل می شد.وی با بیان اینکه ۱0.۶ درصد از معترضان 
دریافت کمک حمایت معیشتی، سرپرستان خانواری بودند 
که در فهرست یارانه بگیران قرار نداشــتند، افزود: این گروه 
از معترضان ۶۶۶ هزار و ۷۷۴ سرپرســت خانوار هستند که 
موعدی را در دیماه اعلام خواهیم کرد تا افرادی که در لیست 
یارانه بگیران قرار ندارند، درخواست خود را برای دریافت کمک 
معیشتی ثبت کنند.سخنگوی ســتاد شناسایی مشمولان 

حمایت معیشــتی افزود: متقاضیان حمایت معیشتی که در 
گروه یارانه بگیران قرار ندارند باید پس از اعلام زمان قطعی، به 
دفاتر پلیس به اضافه ۱0 مراجعه کنند تا تقاضایی خود را اعلام 
دارند؛ درخواست ما این است تا پیش از اعلام رسمی به هیچ 
وجه مراجعه نکنند.میرزایی افزود: ۱۷.۶ درصد از معترضان، 
گروهی از سرپرستان خانواری بودند که به رغم دریافت حمایت 
معیشــتی ولی اعتراض خود را در سامانه ثبت کردند که یک 
میلیون و ۱00 هزار و ۶۱۵ هزار نفر هســتند. ارائه درخواست 
مجدد از سوی این گروه از خانوارها چند علت داشت. برخی از 
این افراد به دلیل اینکه سیستم پیام کوتاه آنها در بانک مربوطه 

فعال نبود، پیامک واریز وجه را دریافت نکرده بودند.

بررسی تقاضای ۳ میلیون و ۷۰ هزار خانوار برای 
دریافت یارانه معیشتی

سخنگوی ستاد شناسایی مشمولان حمایت معیشتی گفت: 
در نهایت از مجموع ۶ میلیون و 2۶۳ هزار و ۸۶۱ درخواســت 
ثبت شده، ۳ میلیون و ۷0 هزار و ۵۳۱ سرپرست خانوار بعد از 
ارسال درخواست از طریق کد دستوری #۶۳۶۹* کد رهگیری 
دریافت کردند و با مراجعه به سایت حمایتی اجازه دسترسی به 
حساب های بانکی خود را داده اند.میرزایی با بیان اطلاعات بانکی 
این خانوارها استعلام خواهد شد و نتیجه اینکه مشمول دریافت 

کمک معیشتی هستند یا خیر به آنها اعلام خواهد شد، افزود: از 
این ۳ میلیون و ۷0 هزار و ۵۳۱ مورد ۸۸ درصد با کد رهگیری 
و ۱2 درصد نیز با شماره حســاب یارانه نقدی خود در سایت 
حمایتی وارد شدند. به دلیل اینکه برخی از خانوارها کدرهگیری 
دریافت نکرده بودند یا پیامک برخی از افراد پاک شده بود امکانی 
را فراهم کردیم تا سرپرســتان خانوار از طریق سایت حمایت 
بتوانند با شماره حساب متصل به کارت یارانه نقدی خود وارد 
شوند.وی درباره زمان تعیین تکلیف معترضان برای دریافت 
یارانه معیشتی گفت: ما بررسی های لازم را بر مبنای اطلاعات 
بانکی خانوار انجام خواهیم داد و از طریق آزمون وســع افراد و 
متقاضیان به لحاظ مالی رتبه بندی می شوند.سخنگوی ستاد 
شناسایی مشمولان حمایت معیشتی با بیان اینکه تا پایان دیماه 
بررسی وسع مالی خانوار با دقت انجام می شود، گفت: با توجه 
به اینکه طبق اعلام سازمان برنامه و بودجه موعد دوم پرداخت 
حمایت معیشتی دهم دیماه است، احیاناً اگر زمان بررس ی 
وسع مالی خانوار از تاریخ نوبت دوم پرداخت بیشتر شد، خانوارها 
نگران نباشند و در صورتیکه مشمول باشند هر دو نوبت آذر و 
دیماه تا پایان دی به حساب آنها واریز می شود.میرزایی تاکید 
کرد: گروه دیگری از متقاضیان دریافت حمایت معیشتی که 
در فهرســت یارانه بگیران قرار ندارند، نگران نباشند در دیماه 
موعدی را مشخص خواهیم کرد تا به پلیس به اضافه ۱0 برای 

ثبت تقاضای خود مراجعه کنند.وی در پاسخ به این سوال که 
آیا اطلاعات بانکی و مالی ۱۸ میلیون خانوار )معادل ۶0 میلیون 
نفر( که در مرحله نخست مشمول دریافت حمایت معیشتی 
شدند نیز مورد پایش قرار گرفت یا خیر؟ گفت: در شناسایی 
اولیه اطلاعات بانکی دخیل نبــوده اما در دور جدید همانطور 
که اعلام کردیم ۳ میلیون و ۷0 هزار نفر اجازه بررسی اطلاعات 
بانکی خود را دادند تا وســع مالی آنها برای دریافت حمایت 
معیشتی سنجیده شود.سخنگوی ستاد شناسایی مشمولان 
حمایت معیشتی تاکید کرد: اطلاعات بانکی خانوارهایی که 
یارانه معیشتی دریافت کردند و افرادی که در مرحله بعد نیز 
مشمول می شوند، در دوره های ۶ ماه یکبار انجام خواهد شد و 
اینگونه نیست که دریافت کنندگان یارانه معیشتی با این توجیه 
که مشمول شدند دیگر وســع مالی آنها پایش نخواهد شد، 
برای همیشه مشمول این حمایت می شوند بلکه فرایند پایش 
اطلاعات مالی و بانکی هر ۶ ماه یکبار انجام خواهد شد.میرزایی 
افزود: به این ترتیب امکان دارد افرادی که در حال حاضر حمایت 
معیشتی را دریافت می کنند بعد از پایش مالی در آینده مشمول 
نباشید یا بالعکس افرادی که در حال حاضر مشمول این حمایت 
نیستند در آینده از یارانه معیشتی بهره مند شوند. بنابراین از 
این به بعد اطلاعات بانکی همه دریافت کنندگان یارانه معیشتی 

مورد پایش قرار می گیرد.

کارشناسان نسبت به اشکالات ارزی بودجه 99 و تداوم ارز چند نرخی هشدار دادند

اصرار دولت  به  توزیع  رانت  ارزی

سخنگوی ستاد حمایت معیشتی مطرح کرد:

پایش وسع مالی مشمولان یارانه معیشتی هر ۶ماه یکبار

سیاست های ثبات بخش ارزی 
ادامه دارد

رئیس کل بانک مرکزی اظهار داشت: شایعات 
نشانگر اســتیصال آنها و موفقیت تلاش های 
بانک مرکزی در خنثــی کردن تلاش عوامل 
برهم زننده ثبات بازار پــول و ارز در اقتصاد 

کشورمان است.
به گزارش ایلنا، عبدالناصر همتی در پســت 
اینســتاگرامی خود در مورد انتشــار برخی 
مطالب کذب گفت: رسانه ها در مورد مطالب 
کذبی که کرارا به نقــل از اینجانب در فضای 
مجازی می چرخد، ســوال می کنند، مطالبی 
نظیر اگر مجبور بشویم، سپرده های مردم را 
بلوکه می کنیم، یا، قرار اســت از سپرده های 
مردم در بانک های کشــور خمــس و زکات 

برداریم.
وی ادامه داد: پاســخ مشــترک بنده به این 
ســوالات این بوده که این شــایعات نشانگر 
اســتیصال آنها و موفقیــت تلاش های بانک 
مرکزی در خنثی کــردن تلاش عوامل برهم 
زننده ثبات بازار پول و ارز در اقتصاد کشورمان 
است.همتی خاطرنشان کرد: مردم عزیز نیز 
اطمینان داشته باشند که بانک مرکزی محکم 
و استوار سیاست های پولی و ارزی ثبات بخش 

خود را پیش خواهد برد.

شــرکت خدمات و پشتیبانی 
توسعه تعاون در انجام تکالیف 
توسعه ای موفق عمل نموده است

حجت اله مهدیــان رئیس هیــات مدیره و 
مدیرعامــل بانک توســعه تعاون: شــرکت 
خدمات و پشتیبانی توســعه تعاون در انجام 
تکالیف توســعه ای موفق عمل نموده است.

حجت اله مهدیــان رئیس هیــات مدیره و 
مدیرعامل بانک توســعه تعاون که در جلسه 
معارفه عضو هیات مدیره شــرکت خدمات و 
پشتیبانی توسعه تعاون در محل این شرکت 
حضور یافته بود اظهار داشــت: شرکت های 
وابســته به بانک توســعه تعاون مأموریت ها 
و رســالت های مهمی برای پیشــبرد اهداف 
توســعه ای بانک بــر عهده دارند کــه انتظار 
می رود با ســازمان دهی مناسب و بهره گیری 
از تخصص ها و تجارب ســرمایه انســانی، در 
تکمیل زنجیره خدمات رسانی در مسیر تأمین 
اهداف توســعه ای بانک قرار داشــته باشند.

مهدیان با اشــاره به این که شرکت خدمات و 
پشتیبانی قســمتی از امور وظیفه ای، فنی و 
تخصصی بانک را به عهده دارد خاطرنشــان 
کرد: این شــرکت با بهره گیــری از نیروهای 
تخصصی در مدیریت و اجرایــی، کارنامه ای 
موفق حاصل نموده و هدف این اســت نقش 
مکملی بــرای کاهــش هزینه هــا، کاهش 
 قیمت تمام شــده پول و ارائه خدمات کیفی 

به مشتریان فراهم گردد.

عضو هیأت مدیره بانک مسکن در گفت و گو 
با هیبنا اعلام کرد

سهم بانک مسکن در طرح اقدام ملی
نــادر قاســمی، عضو هیــأت مدیــره بانک 
مسکن ســهم بانک مســکن در طرح اقدام 
 ملــی ســاخت واحدهــای مســکونی را

 اعلام کرد.
نادر قاسمی، عضو هیأت مدیره بانک مسکن 
در گفت وگو با خبرنــگار پایگاه خبری بانک 
مســکن- هیبنا ، اعلام کــرد: در قالب طرح 
اقدام ملی قرار اســت تا ســال ۱۴00 معادل 
۴00 هزار واحد مسکونی ســاخته شود و در 
این زمینه نه تنها بانک مســکن بلکه شبکه 
بانکی کشور مسوولیت مشــارکت در تامین 
 مالی و کمک به پیشبرد ســاخت واحدها را 

بر عهده دارد.
وی افزود: براساس برنامه ریزی های انجام شده 
و برنامه زمانبندی اجرای طرح اقدام ملی قرار 
است از مجموع اعتبارات بانکی مورد نیاز برای 
ســاخت این واحدها در کل ۱۴ هزار میلیارد 
تومان برای سال های ۹۸ و ۹۹ از سوی بانک 
مســکن به متقاضیان پرداخت شود و سایر 
بانک ها هم با توجه به اینکه در برنامه مجلس 
پیش بینی شده اســت که هر یک از بانک ها 
باید به طور متوســط 20 درصد از تسهیلات 
خود را به بخش مســکن اختصــاص دهند، 
سهمی جداگانه و مشخص را در این زمینه بر 

عهده دارند.

اخبار

بانک ها
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ثبت نام طرح ملی مسکن در حالی با استقبال تعداد زیادی 
از مردم  در استان های مختلف روبه رو شده که صبح روز 
گذشــته نیز ثبت نام این طرح در تهران و ۹ استان دیگر 
آغاز شد و تنها پس از گذشت حدود ۳0 دقیقه ظرفیت 
نام نویسی در شهر جدید پردیس تکمیل شد.طی دو سال 
گذشته قیمت مسکن در در رکود بازار با جهش بیش از 
صد درصد همراه شــد . وزارت راه و شهرسازی به نوعی 
مردم را به نخریدن مسکن تا افت قیمت ها ترغیب کرد و 
دولت با ورود به حوزه مسکن وعده خانه دار کردن مردم 

را به واسطه اجرای این طرح با قیمت های مناسب داد.
هر چند برخی از منتقدان می گفتند دولت نمی تواند این 
طرح را به سر انجام برساند، اما به نظر می رسد روند ساخت 
۴00 هزار واحد مسکونی در حال طی شدن است.اما اجرای 
این طرح منتقدانی هم دارد زیرا برخی از تولید کنندگان 
مسکن می گویند با خروج متقاضیان از بازار مسکن، بازار 
با رکود شدید تری مواجه می شود و واحد های مسکونی 
تولید شده توسط آن ها برای فروش با چالش های جدی 
مواجه می شود، در این میان منتقدان براین باورند که اگر 
سازندگان از سود های نجومی مورد انتظار خود صرف نظر 
کنند و با قیمت مناسب مسکن را عرضه کنند به سرعت به 

فروش می رسد و مشکلی نیست.

افزایش ۶۴.۶ درصدی قیمت مســکن در 
یکسال اخیر

 گزارش ها نشــان می دهد در فاصله تابستان امسال تا 
همین فصل در سال گذشته، قیمت هر متر زمین و زمین 
ساختمان کلنگی بیش از هر متر خانه افزایش داشته است. 
آنچه گزارش های مرکز آمار در رابطه با وضعیت معاملات 
زمین و ساختمان در تابستان امسال در سطح کشور نشان 
می دهد، از این حکایت دارد که متوسط قیمت خرید هر 
مترمربع واحد مسکونی ســه میلیون و ۶۶0 هزار تومان 
است که با میانگین مساحت ۱0۸ مترمربع و متوسط عمر 
بنای ۱2 ساله محاسبه شده است.این در حالی است که 
قیمت هر متر واحد مسکونی در تابستان امسال نسبت به 
بهار ۳.۷ درصد و در مقایسه با تابستان سال گذشته ۶۴.۶ 

درصد افزایش دارد.اما وضعیت معاملات زمین در سطح 
کشور به نحوی بوده که به طور متوسط هر مترمربع ۳۶۳ 
هزار و ۵00 تومان برای میانگین مســاحت 2۶۷ متری 
قیمت خورده است.قیمت هر متر زمین یا زمین ساختمان 
مسکونی کلنگی نسبت به بهار ۹.۳ درصد و در مقایسه با 
تابستان سال قبل ۱۱0.۷ درصد افزایش دارد.همچنین 
معاملات در بازار اجاره نشــان می دهد که متوسط مبلغ 
اجاره ماهانه به علاوه ســه درصد ودیعه پرداختی برای 
اجاره یک مترمربع زیربنای واحد مسکونی یک مترمربع 
خانه در سطح کشور حدود ۱۳ هزار و ۵00 تومان است که 
با میانگین ۹۹ مترمربع و متوسط عمر بنای ۱۳ ساله است.

مبلغ اجاره نسبت به بهار ۶.۷ درصد و نسبت به تابستان 
سال گذشته حدود 2۵ درصد رشد دارد.درصد تغییرات 
قیمت در تابستان امسال نسبت به تابستان سال گذشته 
در سه بخش اجاره با 2۵ درصد، خانه ۶۴.۶ درصد و زمین 
۱۱0 درصد حاکی از آن اســت که درصد رشد قیمت در 
بازار زمین و زمین ســاختمان کلنگی بیش از دو بخش 

دیگر بوده است.

ظرفیت ثبت نام شهر جدید پردیس تکمیل شد
ثبت نام طرح ملی مسکن در حالی با استقبال تعداد زیادی 
از مردم  در استان های مختلف روبه رو شده که صبح روز 
گذشــته نیز ثبت نام این طرح در تهران و ۹ استان دیگر 
آغاز شد و تنها پس از گذشت حدود ۳0 دقیقه ظرفیت 
نام نویسی در شهر جدید پردیس تکمیل شد. در همین 
رابطه مدیر کل دفتر برنامه ریزی و اقتصاد مسکن وزارت 
راه و شهرسازی گفت: ظرفیت شهر پردیس برای طرح 
اقدام ملی مسکن تکمیل شده و متقاضیان تأیید شده پس 
از یک هفته پالایش پیامک تأیید را دریافت خواهند کرد.

پروانه اصلانی مدیر کل دفتر برنامه ریزی و اقتصاد مسکن 
وزارت راه و شهرسازی در جمع خبرنگاران درباره آخرین 

وضعیت مراحل ثبت نام طرح اقدام ملی مسکن در استان 
تهران، گفت: ظرفیت شهر پردیس تکمیل شد و تاکنون 
بیش از 22 هــزار و ۳۱۳ نفر تاکنون ثبت نــام کرده اند.
مدیر کل دفتر برنامه ریزی و اقتصاد مســکن وزارت راه 
و شهرسازی با اشاره به اینکه برای استان تهران ۶۷ هزار 
ظرفیت در نظر گرفته ایم، گفت: در شهر جدید پرند 20 
هزار واحد در نظر گرفته ایم که تاکنون ۷ هزار و 222 نفر 
ثبت نام کرده اند، برای شهر هشتگرد هم  ۸ هزار ظرفیت 
در نظر گرفته شده بود که حدود ۴ هزار و ۷۵2 نفر تاکنون 
ثبت نام کرده اند.اصلانی با اشــاره به اینکه در شهر ایوان 
کی که در جنوب استان تهران قرار دارد ۱۵ هزار ظرفیت 
در نظر گرفته شده بود که تاکنون حدود هزار نفر در این 
شهر  ثبت نام کرده اند.او با اشاره به اینکه هم زمان با استان 
تهران ۵ اســتان دیگر همچون خراسان جنوبی، زنجان، 
اصفهان، کرمان، هرمزگان ثبت نام آغاز شده بود گفت: در 
استان خراسان جنوبی ظرفیت تکمیل شده و در استان 
البرز هم تاکنون 2 هزار و ۶۹۱ نفر ثبت نام کرده اند، برای 
استان قزوین هم از 2 هزار ثبت نامی که در نظر گرفته شده 
بود هزار و ۵۸۸ نفر ثبت نام کرده اند.مدیر کل دفتر برنامه 
ریزی و اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی اظهار کرد: 
در شهر کاشان هم حدود ۵00 ظرفیت باقی مانده است. 
برای شهر کرمان هم ثبت نام در حال انجام است و از 2 هزار 
ظرفیتی که در نظر گرفته شده حدود ۹0۵ ظرفیت باقی 
مانده است.اصلانی با بیان اینکه به دلیل حجم زیاد ثبت نام 
کنندگان ممکن است برخی از متقاضیان در اواسط مراحل 
ثبت نام با مشکل مواجه شوند، گفت: متأسفانه به دلیل 
زیرســاخت هایی که برای این سامانه تعریف و مشخص 
شده هیچ راهی وجود ندارد و طبق بررسی های صورت 
گرفته از ساعت ۱0 و ۳ دقیقه حدود ۱۷ نفر در این سامانه 
ثبت نام کرده اند بنابراین هیچ مشکل نرم افزاری برای این 
سامانه وجود ندارد.او اظهار کرد: متقاضیان ثبت نام کننده 

باید تمامی شرایط لازم برای ثبت نام را داشته باشند که 
عبارت است از فرم )ج( آن ها حتما باید ثبت شود، سابقه 
۵ سال سکونت در استان تهران را داشته باشند و تاکنون 
هیچ تسهیلات و یا خدماتی مبنی بر دریافت زمین و یا 
ملک را نکرده باشند همچنین متقاضیان نباید هیچ چک 
برگشتی و یا سوسابقه در بخش بانکی را نداشته باشند و 
خوش حساب باشند.مدیر کل دفتر برنامه ریزی و اقتصاد 
مسکن وزارت راه و شهرسازی اظهار کرد: حدود ۷0 هزار 
واحد برای شــهر تهران در نظر گرفته ایم که 20 درصد 
از ۴00 هزار سهمیه ای است که برای کل کشور در نظر 
گرفته ایم.اصلانی با اشاره به اینکه متوسط ناخالص متراژی 
که برای واحد های تهران در نظــر گرفته ایم ۱00 متر و 
خالص ۷۵ متر است.او اظهار کرد: همزمان با ثبت نام استان 
تهران مرحله دوم ثبت نام خراسان جنوبی، زنجان، اصفهان 
و هرمزگان هم آغاز شده و بخش عمده ای از ثبت نام در این 
شهر ها آغاز شده است.مدیر کل دفتر برنامه ریزی و اقتصاد 
مسکن وزارت راه و شهرسازی با اشاره به اینکه متقاضیانی 
که شرایط لازم برای ثبت نام در این طرح را ندارند به هیچ 
عنوان ثبت نام نکنند چرا که در همان مراحل اولیه حذف 
خواهند شد.اصلانی یادآور شد: بســیاری از متقاضیان 
تصور می کنند که می توانند در این سامانه حتی با نداشتن 
شــرایط لازم ثبت نام کنند، اما باید بدانند به دلیل آنکه 
این سامانه با سامانه های دستگاه های مختلف و بانک ها 
در ارتباط  اســت بنابراین تمامی اطلاعات متقاضیان به 
ما ارائه داده می شــود در نتیجه نمی توانیم متقاضی که 
دارای شرایط لازم نیست را ثبت نام کنیم.او اظهار کرد: 
در شهر های جدید پردیس، پرند، هشتگرد ثبت نام برای 
استان تهران انجام شده و بخشی از سهمیه شهر هشتگرد 
برای متقاضیان اســتان تهران است و بخشی دیگر برای 
متقاضیان استان البرز است.پیش از این اعلام شده بود 
که ثبت نام برای استان تهران انجام نمی شود، اما بلافاصله 
وزارت راه و شهرســازی و معاونت مسکن این موضوع را 
تکذیب کرده و اعلام کردند ظرفیت ثبت نام تهرانسر به 
دلیل آنکه به صورت مشارکتی ساخته می شود ثبت نام آن 

به ماه های آینده موکول شده است.

ظرفیت   مسکن   ملی   در   شهر   پردیس   تهران   نیم  ساعته   پر  شد

امید  به خانه دار   شدن  در حومه
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دلار در مرز ۱۳ هزار تومان
قیمت هر اسکناس دلار روز شنبه ۳۰ آذر ۹۸ در صرافی های بانکی به مرز ۱۳ هزار تومان نزدیک می شود که بر این اساس نرخ به ۱۲ هزار و ۹۴۰ تومان رسیده است.

در جریان معاملات روز شنبه ۳۰ آذر ۹۸ در صرافی های بانکی نرخ هر اسکناس دلار برای خرید ۱۲ هزار و ۸۴۰ تومان و برای فروش ۱۲ هزار و ۹۴۰ تومان است.همچنین نرخ هر 
اسکناس یورو برای خرید ۱۴ هزار و ۱۵۰ تومان و برای فروش ۱۴ هزار و ۲۵۰ تومان است.

اثرات  تورمی  ارز  چند نرخی
سید رضی حاجی آقا میری، عضو اتاق بازرگانی تهران

با توجه به اقداماتی که دولت ها طی سال های مختلف انجام داده اند،باید گفت، دولت قادر به انجام هیچ یک از درخواست ها و مطالبات بخش خصوصی و کارشناسان اقتصادی نبوده است. به عبارتی دولت خواهان انجام این کار نیست تا به اینکه به اینکه چقدر بر انجام 
آن قادر است، فکر کند. دولت اگر می توانست شاید تا به حال شاهد اثر سوء عدم انجام این اقدامات در اقتصاد کشور نبودیم. تک نرخی کردن ارز مطالبه امسال و یا سال گذشته اتاق و بخش خصوصی نبوده، بلکه خواسته چندین و چند ساله بخش خصوصی است. اما 
عدم عزم جدی دولت برای تحقق این خواسته مانع از اجرای آن می شود. اگر دولت نگران اثرات تورمی ارز تک نرخی است، چرا این نگرانی در خصوص گرانی بنزین پیش نیامد؟ واضح است که دولت به دلیل عدم توجه به این موضوع و نه از ترس افزایش تورم از اجرای 
آن امتناع می کند. دولت چنین بهانه می آورد که ما برای تامین مایحتاج بخش خصوصی باید ارز دولتی تخصیص بدهیم، در حالی که رانت حاصل از این ارز به مراتب بیش از سودی است که از بابت توزیع این ارز به مردم فقیر می رسد. از سویی اثرات منفی توزیع این ارز 
حتی از نظر تورمی  در اقتصاد طی ماه های اخیر پدیدار شده است. نه نرخ تورم پایین آمده و نه اقشار ضعیف از توزیع ارز بهره مند شده اند. مسئله این است که دولت به خواسته هایی که نمی خواهد، تن نمی دهد. هر چند این خواسته در شمار مصالح اقتصادی کشور باشند.
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کمبود لاستیک و عرضه 
هومن عطایی، کارشناس بازار خودرو

هیچ تایری پس از گذشت 5 سال از تولید آن قابل استفاده نیست و این تاریخ ربطی به میزان کارکرد آن ندارد. بنابراین باید توجه داشت که هنگام 
خرید لاستیک تاریخ تولید و انقضای آن که روی بدنه کالا حک شده مورد توجه قرار بگیرد. در زمان افزایش نرخ ارز و اعتصابات کامیون داران 
شاهد ترخیص برخی از لاستیک های مانده در انبارها که تاریخ مصرف شان گذشته بوده ایم که نتایج آن کم کم در برخی اتفاقات نمایان می شود. 
البته وزیر صمت این اتفاق را تکذیب کرده اند و در همان زمان هم در رابطه با گزارش هایی که منتشر شد موضع گیری کرده اند اما واقعیت این 
است که به دلیل کمبود لاستیک این اتفاق افتاده است. در گذشته ضوابطی برای کنترل لاستیک ها از سوی بازرسان وجود داشت، اما متاسفانه 
از سال گذشته این کنترل ها لغو شد. در گذشته فقط نمایندگی های مجاز به واردات تایر اقدام می کردند، اما با افزایش نرخ ارز سایر واردکنندگان 
نیز اقدام به واردات تایر کردند و گاهی نیز تایر های استوک وارد کشور کردند. البته استوک نه به معنی دست دوم به این معنا که لاستیک زیر 
باران یا آفتاب مانده و فرسوده شده است یا با دقت فنی انبار نشده است. در رابطه با تایرهای ساخت داخل نیز باید برنامه هایی وجود داشته باشد 
تا خریداران و مصرف کنندگان از تاریخ مصرف این محصول باخبر شوند. در این خصوص لازم است تا سازمان ملی استاندارد به عنوان تنها مرجع 

رسمی در کشور،  برای صدور دستورالعمل تاریخ انقضای تایر و اطلاع رسانی صحیح آن به مصرف کنندگان اقدام کند.

بسترهای اینترنت داخلی باید در طول 
سال های گذشــته فراهم می شد تا در 
شرایطی که دسترسی به اینترنت جهانی 
به هر دلیلی قطع می شــود بتوانیم از 
اینترنت داخلی اســتفاده کنیم ولی در 
حال حاضر تجربه تلخی که هفته های گذشته در رابطه با قطعی 
اینترنت اتفاق افتاد نشان داد که در این راه و تحقق آن موفق نبوده 

ایم. بسیاری از فعالیت های کسب و کارها، فعالیت های دانشگاهی 
و... مختل شد اما نکته ای که قابل توجه است فعالیت بدون مشکل 
عده ای در فضای مجازی در زمان قطعی اینترنت بوده است. طیبه 
سیاوشی نماینده مردم تهران در مجلس این بی خبری مطلق را 
نوعی حکومت نظامی مدرن توصیف کرده و معتقد است که شاک 
)شورای امنیت کشور( دستوری را ابلاغ کرده بود مبنی بر این که 
به دلیل مسائل امنیتی کشور تا ۲۴ ساعت اینترنت قطع باشد، اما 
تا ده روز پس از این دستور اینترنت به وضعیت عادی برنگشت. در 
همین مدت ده روزه اما عدهای بدون مشــکل و آزادانه در فضای 
مجازی در حال فعالیت بودند و به انتشار مطالب و پست های خود 

در شبکه های اجتماعی می پرداختند. در شرایطی که تمام کسب 
و کارهای اینترنتی و مشاغل، دانشجوها و دانشگاه ها و بسیاری از 
مردم از قطعی اینترنت ضرر و زیان زیادی متحمل شدند این افراد 
خارج از حکومت نظامی فضای مجازی قرار داشتند. در همین زمینه 
کارشناسی که نمی خواهد نامش برده شــود در رابطه با تجارت 
بین المللی و شرکت های ایرانی فعال در این زمینه می گوید، برخی 
از این افراد و شرکت ها به "وی پی ان" دولتی دسترسی دارند و از 
آن استفاده می کردند. هم چنین به گفته وی کسانی  که از نظر 
تکنیکی خیلی واردند راه هایی را پیدا کردند که ترجیح می دهم در 
مورد آنها حرفی نزنم که جلوی آن راه ها بسته نشود ولی راهی که 

کل مردم بتوانند از آن استفاده بکنند متاسفانه فعلا وجود ندارد. 
اما در زمان قطع اینترنت آبان ماه، بازار پرسود و رونقی برای دلالی 
زیرزمینی اینترنت بین المللی به راه افتاده بود. موضوع از چه قرار 
بود؟ واقعیت اینست که مراکز داده ای که در اختیار شرکت های 
اینترنتی است، در زمان قطعی اینترنت به اینترنت بین المللی وصل 
می مانند. باتوجه به این موضوع، هر فرد می تواند با اجارۀ »سرور 
مجازی« از این شرکت ها، با چند روش فنی به اینترنت بین المللی 
دست پیدا کند و با vpn مثل همیشه فعالیتی که می خواهد را انجام 
دهد. کار به جایی رسیده بود که قیمت این »سرورهای مجازی« 
در آن ایام تا هشت برابر هم جهش کرده بود. این روش در نگاه اول 

به نظر ایده آل ترین روش ممکن می رسد، چون دسترسی مستقیم 
به اینترنت بین المللی را فراهم می کند و نه شبکه سازی های موازی 
مثل نمونه های بالا. اما همین هم مخاطرات و محدودیت های خود 
را دارد. به فرض مثال اگر کسی در این سرورها از »فیلترشکن« 
اســتفاده کند، شــرکت خدمات دهنده متوجه آن خواهد شد 
و از چشــمش دور نمی ماند. به طــور کل راه انــدازی این روش 
چــون ملزومات فنــی دارد، لاجرم دســت واســطه گران را باز 
می گذارد )کســانی که VPS اجاره و و با فیلترشکن راه اندازی 
 می کننــد( و بــا دادن آی پــی، کامپیوترهای مــردم را به این 

سرورها وصل می کنند. 

  شایلی قرائی
لاستیک هم مانند دیگر کالاهای مصرفی تاریخ انقضا دارد اما این موضوع 
در حالی مطرح می شود که گزارشاتی در رابطه با توزیع لاستیک های 
تاریخ انقضا گذشته طی ماه های گذشته منتشر می شود و موج نگرانی 

ها را بخصوص برای دارندگان ماشین های سنگین ایجاد کرده است. در 
دوره ای تامین لاستیک های مورد نیاز کامیون داران و دارندگان ماشین 
های سنگین دچار مشکلات بسیاری شد که همین امر به اعتصابات زیادی 
منجر شد و گویی تنها راه مقابله با این اعتصابات فروختن لاستیک های 
منقضی در انبارها به این افراد بوده است. بنابراین لاستیک هایی که به دلیل 
نبود خریدار سال ها در انبار انباشت و منقضی شدند در این دوره به فروش 
رفتند.  احمد کریمی، دبیر کانون کامیون  داران کشور با انتقاد از توزیع 
لاستیک های تاریخ انقضا گذشته در اوج آشفتگی های بازار لاستیک و 
قطعات یدکی صنعت خودرو به ویژه خودرهای سنگین گفت: در دوره ای 
که  در بازار لاستیک با شرایط بحرانی و سختی مواجه بودیم،  متاسفانه 
بهره برداری اساسی و سوء استفاده از جانب واردکنندگان، توزیع کنندگان 
و فروشندگان لاستیک انجام شد. وی تاکید کرد: لاستیک های انباشت 
شــده آنقدر بی کیفیت بودند که در شرایط عادی مشــتری و خریدار 
نداشتند اما در دوره ای که با کمبود لاستیک مواجه بودیم و کامیون ها 
زمین گیر شده بودند دیگر کیفیت در اولویت قرار نداشت و تقاضای بالا 

باعث شد تا لاستیک های انبار که تاریخ انقضا گذشته بودند هم وارد بازار 
شوند.  کریمی با بیان اینکه بعضا لاستیک هایی وارد بازار شد که در سال 
۲01۲ حواله آنها صادر شده بود، گفت: طول عمر لاستیک سه سال است 
و بعد از سه سال لاستیک ها منقضی می شوند حال اینکه ۴ ماه گذشته 
و در سال ۲018 لاستیک هایی به فروش رسیدند که تاریخ حواله آنها به 
سال ۲01۲ بر می گشــت. دبیر کانون کامیون  داران کشور ادامه داد: در 
گذشته چنین شرایطی حاکم نبود و رانندگان لاستیک مورد نیاز خود را از 
مراکز معتبر تهیه می کردند. وی با تاکید بر افزایش تصادفات ماشین های 
سنگین با ورود لاستیک های تاریخ انقضا گذشــته گفت: متاسفانه با 
توزیع لاستیک های تاریخ انقضا گذشته شاهد افزایش وقوع تصادفات 
در جاده ها بودیم و نامه ای را هم به سازمان حمایت از تولیدکنندگان و 
مصرف کنندگان ارسال کردیم که در آن تاکید شد که اجازه ندهند که 
هر لاستیکی با هر برندی به ویژه برندهای چینی وارد شود. گزارشی هم  
مبنی بر واژگونی کامیون ناشی از استفاده از لاستیک بی کیفیت و تاریخ 
انقضا گذشته به مراجع ذی ربط و دستگاه های مسئول ارسال کرده ایم. 

کریمی ادامه داد: از دستگاه های مرتبط درخواست کردیم در شرایطی 
 که با کمبود عرضه مواجه هستیم هر لاستیکی را وارد نکنند متاسفانه در 

دوره ای لاستیک های بی کیفیت و غیرقابل استفاده وارد شد که چاره ای 
جز استفاده از آنها نبود.

بازار پرسود دلالان  در زمان قطع اینترنت

دلالی  زیرزمینی  اینترنت   بین المللی
فعالیت خواص در قطعی اینترنت با وی پی ان دولتی

چرا تمام لاستیک های منقضی در انبارها به 
مردم فروخته شد؟

لاستیک های 
تاریخ گذشته  در  بازار

ناامنی شبکه های داخلی باعث بی رغبتی مردم شده است
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی، عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس

زندگی امروز مردم با فضای مجازی گره خورده است به طوری که میزان استفاده مردم از اینترنت در کشور بسیار بالاست و در سال های اخیر اینترنت به گونه ای با زندگی مردم عجین شده که حالا بسیاری از افراد ترجیح می دهند به جای مراجعه حضوری به فروشگاه ها از فروشگاه های اینترنتی خرید کنند و یا مجازی سرکلاس حضور داشته باشند و حتی اینترنتی تاکسی  سوار 
شوند.  با اتفاقاتی که افتاد شبکه ملی اطلاعات و اینترنت ملی آزمون و خطایش را پس داد و در بخش هایی این شبکه موفق و سربلند بیرون آمد، اما بخش های دیگری از فضای مجازی همچون موتور های جست وجوگر یا شبکه های اجتماعی سرافکنده بود، با تمام این  اما و اگرها  آمار و ارقام مختلفی درباره ضرر و زیان ناشی از قطع اینترنت در بسیاری از مشاغل به عینه رویت شد. از 
طرفی دیگر در هفته های گذشته که با مشکل قطعی اینترنت مواجه بودیم بسیاری از شرکت ها و سازمان های اقتصادی با مشکلات کاری روبرو شدند در صورتی که  تعدادی از سایت های داخلی و شبکه های بانکی و حتی سازمان بورس به کار خود ادامه دادند، در این بین هم اگر مشکل اتصال اینترنت است برای همه وجود دارد،  پس چرا عده ای بدون مشکل به کار خود ادامه داد ند. 
اینترنت جهانی و اینترنت ملی هر یک کارکردهای خودشان را دارند؛ اگر امنیت اینترنت ملی برای کاربران تضمین شود بدون شک مردم از آن استفاده خواهند کرد؛ بسیاری از کشورهای دنیا همچون ژاپن، آلمان، کره جنوبی، استرالیا و روسیه وابستگی شان را به اینترنت جهانی قطع کرده اند و از اینترنت ملی استفاده می کنند؛ پس این کار نشدنی نیست .بسیاری از کارها را نباید 
توسط اینترنت بین المللی انجام دهیم از جمله کارهای دولتی،  اطلاعات حاکمیت و ملی نباید در قالب اینترنت بین المللی چرخش پیدا کنند در این میان آنچه مسئله ساز است زیرساخت های اینترنت ملی است. متاسفانه  زیرساخت های اینترنت ملی بسیار ضعیف و در عین حال  پهنای خدمات دهی آن بسیار کند است. این عامل اصلی در کنار ناامنی این شبکه داخلی باعث بی 

رغبتی مردم به استفاده از آن شده است. باید اطمینان امنیت داخلی شبکه اینترنت ملی از طرف مسئولان به کاربران شبکه های اجتماعی و استفاده کنندگان اینترنت داخلی داده شود، متاسفانه در اتفاقات اخیر اکثریت با مشکل قطعی اینترنت مواجه شده بودند به دلایلی همچون زیرساخت های  ضعیف نتوانستند آن را جایگزین اینترنت بین المللی کنند.

شایلی قرائی
News kasbokar@gmail.com
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 بــا حضــور وزیــر صمــت، پــروژه تولیــد تختــال جهت 
لوله های انتقــال نفــت و گاز در محیط ترش، بــرای اولین 
 بار در کشــور، در فــولاد مبارکــه اصفهان به بهــره برداری 

رسید. 
وزیر صنعت، معــدن و تجــارت، با اشــاره به اینکــه تولید 
زنجیره فــولاد بعد از انقــاب بیش از صد برابر شــده، گفت: 
این زنجیــره در برخی مــوارد متوازن نبوده اســت، درحالی 
 که ضمن تاکید بر کمیــت تولید، بر متوازن ســازی زنجیره 

فولاد هم تاکید داریم. 
به گزارش خبرنگار ما از اصفهان،رضا رحمانی در مراسم بهره 
برداری از پروژه تولید تختال جهت لوله های انتقال نفت و گاز در 
محیط ترش در فولاد مبارکه برای اولین بار در کشور با اشاره به 
برنامه های وزارت صنعت، معدن و تجارت در سال رونق تولید، 
اظهار کرد: نهضت ساخت داخل یکی از برنامه های جدی ماست 

که باید محقق شود.
 در این زمینه ۱۰ میلیــارد دلار برای ســاخت داخل تعیین 
کرده ایم که باید تا ســال ۱۴۰۴ محقق شــود و از این میزان 
 ۲میلیــارد و ۴۰۰ هزار دلار در حوزه معــدن و صنایع معدنی 

است. 
وی بهره برداری از پروژه های فولاد مبارکه را فتح عملیات در 
جبهه اقتصادی دانست و با اشاره به جلوگیری از واردات و خروج 
 ۲۵۰ میلیون یورو ارز در سال از کشــور و کاهش وابستگی، با 
بهره برداری از این پروژه، گفت: در راستای نهضت ساخت داخل 
باید هر محصولی که می توانیم داخل کشور تولید کنیم و این 

یک تکلیف است. 
وزیر صنعت با بیان اینکه فرایندهای تولید و توســعه و برنامه 
های فولاد مبارکه باید ویژگی خاصی داشــته باشــد، افزود: 
زنجیره ارزش فلزات اساسی جزو برنامه ما است که باید تکمیل 
شــود، درحالی که این موضوع یکی از نقطه ضعف های ما در 

گذشته نبود. 
رحمانی با یــادآوری اینکه بعد از پیروزی انقاب اســامی ۲ 
میلیون و ۳۰۰ هزار تن ظرفیت تولیــد در زنجیره فولاد بوده 
است، گفت: هم اکنون این ظرفیت ۲۳۰ هزار تن را رد کرده و 

به بیش از صد برابر شده است. 
وی ادامــه داد: با این وجــود این زنجیره تولیــد محصولات 
فــولادی در برخی جاهــا متوازن نبــوده اســت و به همین 
 خاطر دو ســال اســت که بر متوازن کردن این زنجیره تاکید

 داریم. 
رحمانی با اشــاره به اقداماتی که در این راستا صورت گرفته، 
گفت: ضمن اینکه در تولید محصولات فولادی کمیت داشته 
ایم، زنجیره تولید این محصولات نســبتا متوازن هم شده که 

البته باید تکمیل شود. 
وی در ادامه با بیان اینکه فولاد مبارکه یک شــرکت معمولی 
نیســت، اظهار کرد: فولاد مبارکه یک شــرکت جهانی است 
 و توانمنــدی هایی دارد که در ســطح دنیا روی آن حســاب

 می کنند. 
در ادامه مدیرعامل فولاد مبارکه با اشاره به تغییر راهبرد این 
شرکت از قطعه سازی به فرایندسازی و ماشین سازی، گفت: 
به دنبال این هســتیم که کل فرایند تولید در فولاد مبارکه را 

بومی سازی کنیم. 
وی بــا بیــان اینکــه فــولاد مبارکه ۳۰ ســال اســت ورق 
های فــولادی تولید می کنــد، افزود: حدود ۳ هــزار و ۸۸۰ 
قطعه ســاخته ایم، ایــن درحالی اســت که درحــال تغییر 
 راهبرد از قطعه ســازی به فرایندســازی و ماشــین ســازی

 هستیم. 
عظیمیان با اشاره به چهار ناحیه مهم آهن سازی، فولاد سازی، 
نورد سرد و نورد گرم در فولاد مبارکه، تصریح کرد: هم اکنون در 
ناحیه آهن سازی ۸۰ درصد بومی سازی شده و تا سال ۱۴۰۱ 
بومی سازی صد درصد محقق می شود، در ناحیه فولادسازی 
۹۰ درصد بومی سازی شــده و تا ۱۴۰۴ به طور کامل محقق 

می شود.
 در نــورد ســرد ۷۰ درصد بومی ســازی شــده و تا ســال 
۱۴۰۳ به طــور کامل محقق می شــود. همچنیــن در نورد 
 گرم ۴۰ درصد بومی ســازی شــده و تا ســال ۱۴۰۵ به طور

 کامل محقق می شود. 
 مدیرعامل فولاد مبارکه با تاکید براینکه به دنبال این هستیم 
که کل فرایند تولید در فولاد مبارکه را بومی سازی کنیم، افزود: 
اهمیت حفظ تولید از دیگر مــواردی بود که وزیر صمت بر آن 

تاکید داشت.
 در این راســتا طی ۸ ماهه امســال ۶ میلیون و ۲۸۰ هزار تن 
 تولید داشتیم که ۲۸هزار تن بیشتر از برنامه پیش بینی شده 

بود. 
عظیمیان همچنین با اشاره به برنامه فروش ۷ میلیون و ۳۰۰ 
هزار تن محصول در فولاد مبارکه، تصریــح کرد: ۶ میلیون و 
صد هزار تن فروش داخل و یک میلیون و ۲۰۰ هزار تن میزان 

صادرات بوده است.   
وی با اعام اینکه امروز در فولاد مبارکه ۴ میلیون و ۱۰۰ هزار 
تن فروش داخلــی و یک میلیون تن صــادرات صورت گرفته 
است، افزود: هفته پیش دستور کنترل بازار از سوی وزیر صمت 

داده شد.
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در ذهن خويش افكاري بزرگ بپــروران زيرا هرگز از 
افكارت فراتر نخواهي رفت. 
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ارائه خدمات به شــركت هاي دانش بنيان توسط 
شعبه هاي تخصصي

مشــاور معاون بیمه ســازمان تامین اجتماعي درباره بیمه شرکت هاي دانش بنیان 
توضیحاتي داد. مشاور معاون بیمه سازمان تامین اجتماعي درباره بیمه شرکت هاي 
دانش بنیان اظهار کرد: تفاهمنامه با معاونت علمي و فناوري داشتیم و بخشنامه اي در 
این خصوص صادر کردیم. محمدي بیان کرد: قراردادهایي که با شرکت هاي دانش بنیان 
اگر معاونت علمي و فناوري ریاست جمهوري آن شرکت ها را تایید کند از اعمال ضریب 

خودداري کرده و حق بیمه را براساس لیست بازرسي مي گیریم. 

فستيوال نوآوري  هاي صنعت كشاورزي برگزار مي شود
از سوي شــبکه فن بازار ملي  ایران همزمان با برگزاري نمایشــگاه تخصصي نهاده هاي 
کشاورزي، فستیوال تخصصي ارائه نوآوري در صنعت کشاورزي برگزار خواهد شد. به گزارش 
ایسنا، نوزدهمین فستیوال تخصصي ارائه نوآوري در صنعت کشاورزي همزمان با هفتمین 
نمایشگاه تخصصي نهاده هاي کشاورزي تهران )agricultech( از سوي شبکه فن بازار و 
با حمایت معاونت علمي و فناوري ریاست جمهوري در روز ۱۹ دي ماه جاري برگزار خواهد 
شد. در این رویداد فناوران و استارت آپ هاي حوزه هاي نهاده هاي کشاورزي، ماشین آلات و 

دستگاه هاي مرتبط با نهاده هاي کشاورزي و کسب وکارهاي نوین حضور دارند. 

سرمایه گذاران حوزه فناوري از 11 كشور دنيا به 
تهران مي آیند

در جهت توسعه صادرات محصولات دانش بنیان و فناورانه ایراني، در بهمن ماه سال 
جاري نشستي با حضور سرمایه گذاراني از ۱۱ کشــور دنیا در تهران برگزار مي شود. 
به گزارش معاونت علمي و فناوري ریاســت جمهوري، در »نشست سرمایه گذاري 
فناوري TIM۲۰۲۰ « ســرمایه گذاراني از ۱۱ کشور دنیا حضور خواهند یافت. این 
سرمایه گذاران از دو رده »سرمایه گذاران فرشــته« و » صندوق هاي سرمایه گذاري 
جســورانه« خواهند بود و طرح ها و پروژه هــاي مبتني بر فنــاوري ایراني را جهت 

سرمایه گذاري احتمالي مورد ارزیابي قرار خواهند داد.

حمایت هاي صادراتي به شركت هاي دانش بنيان، 
فناور و خلاق معرفي مي شود

رئیس مرکز تعامات بین المللي علم و فناوري معاونت علمي و فناوري ریاست جمهوري، 
گفت: با همکاري ســازمان توســعه تجارت ایران و بانک توســعه صادرات ایران از 
طریق برگزاري نشست هاي ترویجي صادرات در استان هاي مختلف، ضمن معرفي 
حمایت هاي صادراتي، مشکات و موانع پیش روي تعامات بین المللي آنها را بررسي 
مي کند. مهدي قلعه نــوي رئیس مرکز تعامات بین المللي علــم و فناوري معاونت 
علمي و فناوري ریاست جمهوري با بیان اینکه مجموعه نشست هاي تخصصي ترویج 
صادرات در مراکز استان ها برگزار مي شود، بیان کرد: این رویداد با حضور مرکز تعامات 
بین المللي علم و فناوري معاونت علمي و فناوري ریاست جمهوري و همراهي سازمان 
توسعه تجارت ایران و بانک توسعه صادرات ایران با هدف بررسي مشکات پیش روي 

دانش بنیان ها در تعامات بین المللي برگزار مي شود. 
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با حضور وزیر صمت آغاز شد

بهره برداری از فولاد API تختال های نفت و گاز ترش در فولاد مبارکه اصفهان 

در حالــی رئیس جمهــور 
روز پنج شــنبه در میزگــرد 
اولویت های توسعه و چالش ها 
در اجاس سران کوالالامپور 
۲۰۱۹ پیشنهاد ایجاد رمزارز 
واحد کشورهای اســامی را داد که فعالان این صنعت 
در کشور با مشــکات زیادی مواجه اند و به حال احتضار 
افتاده اند. روحانی در این میزگرد گفت: »با پیدایی فناوری 
جدید باکچین )block chain( مــا امروز می توانیم با 
همکاری بانک های مرکزی خود رمزارز واحد کشورهای 
اسامی را بنیان گذاری کنیم، همان که در گذشته آقای 
ماهاتیر محمد دنبال دینار اسامی بود شاید امروز بتوانیم 

با این فنــاوری واحد پولی جدیدی را در دنیای اســام 
به وجود بیاوریم و از مزایای پول های دیجیتال اســتفاده 
کنیم و بتوانیم از نوسانات شدید سفته بازانه در مصونیت 
قرار بگیریم.« چنیــن صحبت هایی از ســوی بالاترین 
مقام دولتی کشــور در حالی مطرح می شود که حرف با 
عمل آنها تناقض دارد. شــاید در نگاه اول این پیشنهاد 
نشــان دهنده توجه حاکمیت به این صنعت باشد و ما را 
به بیراهه ببرد؛ اما عماً دولتی ســازی این صنعت است. 
این صحبت ها با توجه به وضعیت فعالان این صنعت در 
کشور که با مشکات عدیده ای از جمله تعرفه برق، قاچاق 
کالا در بحث ورود دســتگاه های ماینر به کشور و بگیر و 
ببندها درگیرند، این ذهنیت را به وجود می آورد که با این 
پیشنهاد برآنند تا این صنعت را به نفع خود مصادره کنند. 
»کســب وکار« در گفتگو با یک کارشناس، این مساله را 

بررسی می کند. 

با وجود پيشنهاد روحانی در كوالالامپور

ايجاد  رمزارز   واحد  کشورهای اسلامی  قابل   اجرا  نيست
ماینرها به حال احتضار افتاده اند

مینا حسینی
News kasbokar@gmail.com

پیشنهاد  رمز ارز  واحد تبلیغاتی  است
محمدرضا شرفي، مدير كارگروه ماينینگ انجمن بلاكچین

صحبت هاي رئیس جمهور مبني بر اینکه با باکچین مي توانیم رمزارز واحد کشورهاي اسامي را بنیان گذاري کنیم، نشان مي دهد که نسبت به سابق، مجموعه دولت اشراف بیشتري نسبت به این فناوري و کاربردهاي 
آن پیدا کرده است. بحثي که مطرح است، تناقضاتي است که در عمل و گفتار دیده مي شود. در گفتار چیزي بیان مي شود؛ اما در کشور به همان صورت سابق عمل مي شود. هنوز بحث قاچاق کالا مطرح است و هنوز با 
بخش خصوصي در این زمینه برخورد بدي صورت مي گیرد. در این صنعت عامه مردم مشمول این نامایمات شده اند؛ مگر خواص، که آنها همیشه و در هر شرایطي از امکانات کشور به نفع خود سود مي برند. در این مقوله 
هم همین موضوع است و جداي از این نیست. آنچه ریاست جمهوري به آن اشاره کرده اند بهره برداري خاصي از این فناوري و یکي از قابلیت هاي این فناوري است که جاي خوشحالي دارد و امیدواریم شعار و حرف نباشد 
و حداقل در کشور بتوانیم به صورت عملیاتي هم ببینیم. درباره این فناوري و صنعت ما امیدواریم حداقل یک بار دولت ان شــاا... تاش بکند تا ملت به اهدافش برسد. مي توانیم بگوییم در کشور این صنعت را با یک کار 
مهندسي شده مصادره کردند. ذهني که پشت این طراحي قرار داشته، ذهن بسیار خاقي است که توانست بخش خصوصي را کاماً از میدان به در و تمام سرمایه ها را بلوکه کند و سرمایه هاي بخش خصوصي غیرقابل 
استفاده شود؛ البته بخش خصوصي اي که فاقد رانت بودند. جامعه این صنعت تا بخواهند خودشان را بازیابي کنند و موانع پیش رو را هم از سر راه بردارند عما آن بخشي که قرار بوده کارش را انجام دهد به نتیجه اش رسیده 
است. خیلي از این موانع نیز که در این مدت برداشته مي شود براي آنها منشأ اثر و لطف است؛ یعني در حال حاضر بخش خصوصي براي اصاح تعرفه برق پیگیري مي کند در حالي که این قضیه قباً شامل دوستان شده و 
آنها با برق هاي خاص ماین مي کنند؛ ولي اصاح تعرفه برق در آینده به کار خواص رسمیت مي دهد. هنوز هم بعد از ۶ ماه فریاد زدن و بیان مشکات این صنعت، هیچ چاره اندیشي براي این صنعت نشده و عمري هم براي 

فعالان باقي نمانده است و آنها به حال احتضار افتاده اند. 
ریاست جمهوري پیشنهاد ایجاد یک رمزارز مشترك را بین کشورهاي اسامي براي تبادلات مالي داده اند. باید دید آیا منطقي و قابل اجراست و آیا اصاً کشورهاي اسامي رغبتي براي چنین موضوعي دارند. این پیشنهاد بیشتر 
جنبه تبلیغاتي دارد. قبل از اینکه چنین پیشنهادي شود، باید مطالعات امکان سنجي آن صورت مي گرفت. مطالعات امکان سنجي این قضیه طبیعتا انجام نشده زیرا اگر انجام شده بود، چنین پیشنهادي ارائه نمي شد. دلایل این 
موضوع مشخص است. تنش موجود در روابط ایران و عربستان امکان اتفاق نظر درباره این پیشنهاد را منتفي مي کند. کشورهاي ثالث در جریان روابط بین ایران و عربستان هستند که در این تصمیم نقش دارند و این موضوع 
قابلیت اجرا را زیر سوال مي برد. آیا آنها دلیلي براي استقبال از این پیشنهاد دارند؟ چرا این کشورها باید درگیر چنین موضوعي شوند؟ دلایل زیادي هست که نشان مي دهد این کشورها از این پیشنهاد استقبال نخواهند کرد. ما در 
مقام رهبري همه کشورهاي اسامي نیستیم. ایران وقتي این موضوع را طرح مي کند طبیعتا کشورهاي دیگر با این دید نگاه مي کنند که کشور ما مي خواهد شرایط تحریم را با این ابزار بهبود بخشد و از زیر بار تحریم خارج شود. 

این پیشنهاد قابلیت اجرایي در شرایط موجود جهاني و روابط موجود را ندارد و تنها یک شعار است؛ اما صحبت هاي اخیر ریاست محترم جمهور را به فال نیک مي گیریم و امیدواریم گشایشي را در حال و روز این صنعت ببینیم.
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